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حِیم                                     حْمَنِ  ارَّ  بسِْــــــــــــــــــــــمِ االلهِارَّ

وَعَاشِرُوھُنَّ بِالْمَعْرُوفِ فَإنِ كَرِھْتمُُوھُنَّ               
  أنَ تكَْرَھُواْ شَیْئاً وَیجَْعلََ اّ�ُ فِیھِ خَیْرًا كَثِیرًا فعَسََى 

 قَالَ رَسُولُ ّ�ِ صَلَّي اّ�ُ عَلیَْهِ                                         

اِسْتوَْصُوا بِالنِّسَاءِ فَإِنَّ الْمَرأةَ خُلِقتَْ مِنْ ضِلَعٍ وَإِنَّ أعَْوَجَ مَا 
لْعِ أعَْ ھُ. فَإِنْ ذھََبْتَ تقُِیمُھُ كَسَرْتھُُ، وَإِنْ تَ رَكْتھَُ لَمْ یَزَلْ  فيِ الضِّ
 أعَْوَجَ، فَاسْتوَْصُوا بِالنِّسَاءِ خَیْرًا. أخرجھ الشیخان والترمذي

İSLAM’IN KADINA BAKIŞI 

Cumanız Mübarek Olsun Aziz Kardeşlerim! 

Okuduğum Ayette Yüce Rabbimiz bizlere şöyle 
buyurmaktadır:  “ Onlarla eşlerinizle iyi geçinin. Eğer 
onlardan hoşlanmadıysanız olabilir ki siz bir şeyden 
hoşlanmazsınız da Allah onda birçok hayır yaratmış 
olur’’1 

Okuduğum Hadis-i Şerif’te ise Resulullah (s.a.v) 
buyurdular ki: “Kadınlara hayırhah olun, zira kadın bir 
eğe kemiğinden yaratılmıştır. Eğe kemiğinin en eğri yeri 
yukarı kısmıdır. Onu doğrultmaya kalkarsan kırarsın. 
Kendi haline bırakırsan eğri halde kalır, öyleyse 
kadınlara hayırhah olun.”2 

          Yüce Rabbimiz (c.c) yaratılmışların en şereflisi 
olan insanı, bir erkek ve bir dişiden yaratmış, her birini 
de farklı özelliklerle donatmıştır. Yüce dinimiz İslam’da 
kadın ve erkek kulluk bakımından farklı değildir. 
Nitekim her ibadet açısından kadın da erkek de 
sorumludur. İlim öğrenmek kadına da erkeğe de farz 
kılınmıştır. İbadetlerin uygulanmasında haramlardan 
kaçınmakta, takva hususunda, ahlaki yaşamda kadın ve 
erkek arasında hiçbir ayrım bulunmamaktadır. Tarihin 
eski dönemlerinde birçok zorluk ve sıkıntı yaşayan 
kadınlar İslam’ın gelmesiyle gerçek değerine 
kavuşmuştur. İslami açıdan bakıldığında kadın ilk olarak 
annedir. Bir anne toplumun meşalesidir. Çocuğunu 
yetiştirip terbiye eder. Topluma kazandırır. Nitekim 
Peygamberimiz (sav) kız çocuklarının yetiştirilmesi 
hususunda iki parmağını yan yana getirerek şöyle 
buyurmuştur: “Her kim iki kız çocuğunu yetişkinlik 
çağına gelinceye kadar büyütüp terbiye ederse kıyamet 
günü benimle şöyle yan yana bulunacağız”3 Kız çocuğu 
ile erkek çocuğu arasında hiçbir fark yoktur.  

Değerli Kardeşlerim! 

                                                           
1 Nisa (4-19) 
2 Tirmizi, Talak 12, (1188) 
3 Müslim (Birr,149) 

Birçok konuda bozulmanın yaşandığı cahiliye 
toplumunda kadın hakları açısından da bozulma 
meydana gelmiş, kadınların haklarından bahsetmek 
şöyle dursun insanlar kız çocuklarının dünyaya gelmesi 
nedeniyle utanç duyar hale gelmişlerdi. İslam’dan 
önceki Araplar’ da bazı soylu aile kızları bir takım 
imtiyazlara sahip olsalar da genelde kadının durumu çok 
kötüydü. Her şeyden önce dinmek bilmeyen kabile 
savaşları kadınlar için büyük bir tehlike oluşturuyordu. 
Çünkü cahiliye Arabın da kadın, savaş sonunda herhangi 
bir mal gibi kendisinden çeşitli yollarla yararlanılan bir 
ganimet kabul edilirdi. Bu durumda kız çocuklarının 
ileride kendilerine utanç ve ar getirecek bir duruma 
düşmesinden kaygı duyan müşrik Araplar yeni bir kız 
çocuğunun doğumunu utanç verici bir olay sayarlardı; 
hatta bunu önlemek için bazı kabileler de kız çocuklarını 
diri diri toprağa gömme âdeti bulunmaktaydı. Bunu 
geçim zorluğu yüzünden yapanlar da vardı. 
 

Muhterem Müminler! 
İslamda kadının fizyolojik bakımdan erkeğe 

göre farklı kabul edilmesi, kadın aleyhinde bir eksiklik, 
bir kusur değildir. Aksine erkeğe, kadını himayesi altına 
alma, sevgi, merhamet ve şefkat gösterme, barınma 
ihtiyaçlarını giderme gibi sorumluluklar yüklemiştir. 
Hepsinden de önemlisi kadın anne olması itibariyle 
hiçbir medeniyette göremeyeceği değeri İslam dini 
vermiştir. Peygamberimiz (sav) “cennet annelerin ayağı 
altındadır.“4 Buyurmuştur.  
         Âlemlere rahmet olarak gönderilen 
Peygamber(sav) Efendimiz’ in  hayatında, kadınlara dair 
şiddet ve baskı ihtiva eden bir söz olmadığı gibi, buna 
işaret eden bir uygulama da mevcut değildir. Bilâkis 
Hazret-i Peygamber (sav)’in kadınla alâkalı bütün söz ve 
uygulamalarında tam bir nezâket, zarafet, incelik, 
müsamaha, fedakârlık, vefa ve kadirşinaslık tavrı 
hâkimdir. 

Meselâ Hazret-i Peygamber (sav)’in tebliğ 
vazifesinde kendisine ilk ve en büyük destek, Hazret-i 
Hatice Validemiz olmuş ve Efendimiz -sallâllâhu aleyhi 
ve sellem- onu ömür boyu unutamamıştır. Nebevî hayatı 
boyunca birçok çile çemberinden geçmiş olmasına 
rağmen, Hatice Vâlidemiz’in vefat ettiği seneye «hüzün 
senesi» denmiş olması, Hatice Vâlidemiz’in, Peygamber 
Efendimiz’ in gönlündeki yerini göstermek için kâfi bir 
misaldir. 
 Değerli Kardeşlerim!                                                               

Son olarak hutbemi Peygamberimizin veda hutbesinde 
kadın hakları ile ilgili sözleri ile bitiriyorum: “Ey 
insanlar, kadınların haklarını gözetmenizi ve bu 
konuda Allah’tan korkmanızı tavsiye ederim. Siz 
kadınları Allah’ın emaneti olarak aldınız. Sizin 
kadınlar üzerinde hakkınız, onlarında sizin üzerinizde 
hakları vardır.” 

                                                           
4 Nesai (Cihad 6) 
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